
Јово Капичић: Чедомир Јовановић је поштен и паметан
уторак, 01 фебруар 2011 15:11

Јовановић је изузетна личност, паметан и поштен. А тај Вук Драшковић, тај је био
наш, комуниста, његова породица је партизанска

  

БЕОГРАД - Јова Капичића затекли смо испред трафике како купује недељник на чијој је
насловној страни његов унук Стефан. Оставио је, поносан на унука, сто динара кусура
продавачици.

  

Капичић је последњих дана опет у жижи јер је виђен на седници Главног одбора ЛДП.

  

Откуд он код Чеде Јовановића?

  

- Право да вам кажем, не знам! Звао ме Ненад Прокић вече уочи тог скупа, каже:
"Волели бисмо да дођеш". Питам га: "А с ким ћу ја тамо кад никог не знам, бићу као
изгубљена овца у шуми", а он ми каже: "Послаћемо неког по тебе". И послаше адвоката
Радета Терзића.

  

Како сте се провели?

  

- Супер! Пришло ми је на десетине људи да се поздрави са мном, мада ја не знам ко су
они.

  

Шта вас је привукло да одете баш код Чеде?
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- То је изузетна личност, паметан и поштен. Не може паметан човек да буде покварен.
Оно о чему је причао напамет, без концепта, то ја не бих знао ни да прочитам! Част ми је
што сам га упознао, пољубили смо се три пута, као деда и унук. У праву је Чеда - Србија
трули! Ако треба, и ја ћу да је спасавам, и то са онима с којима се не слажем!

  

Као, на пример, са СПО?

  

- Ма, и с њима! Они бацају дрвље и камење на мене, као да сам највећи злочинац кога је
ова земља дала! Ја сам, по њима, архизлочинац! Убијао на Голом отоку, убијао четнике,
убијао Немце... Јесам убијао Немце, али не као покварењак, с леђа, него на бојном пољу!

  

Шта вам Чеда каже за тај Голи оток?

  

- Ја сам на Голом отоку три пута био! Јесам владао силом, Државна безбедност је сила!
Али не насиље, већ сила! Чеда је говорник каквог никад нисмо имали!

  

Бољи и од Тита, Ђинђића, Драшковића...

  

- Бољи! Ђинђић је временом научио паметно да говори, а Драшковић одлично прича, али
безвезе. Он је на кривој линији.

  

У СПО кажу да су злочини материја коју одлично познајете?

  

- Срамота је то што је написао тај Драшковићев заменик! Ако ништа друго, треба да
броји моје године! Ја сам злочинац, а онај Младић, што је побио онолике хиљаде људи у
Сребреници, он је херој?! Немам ја против тог Драшковића ништа, пољубио сам се с њим
једном у његовој канцеларији. Драшковић је био наш човек, комуниста, из партизанске
породице. Угледан човек, али је постао нешто друго. Ако си променио длаку, немој ћуд
да мењаш.
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Драшковићевој странци изгледа највише смета ваша реченица: "Спавам мирно као
беба, упркос Голом отоку"?

  

- Наравно да спавам као беба! Нисам ја правио злочине, већ њихови четници! Поклали су
4.000 људи на Сутјесци! Драшковићеви партнери, старија генерација! Сви су у Србији
страховали од њиховог "З"?

  

Шта је "З"?

  

- Закољи! Можда су четници хтели да изиграју немачког окупатора, па да дођу на власт,
али су у пракси побили толики народ.

  

Побили су и партизани после Другог светског рата, али о томе нико није смео да
зуцне?

  

- Можда је било неких силеџија, не кажем да није. То су били идиоти неки, луди људи.
Али није партизански метод био насиље над својим народом.

  

Шта кажете на покушаје да се изједначе партизанска и четничка борба?

  

- Помирења идејног не може бити! Физичко помирење - да. Што да мој унук не узме
ћерку једног четника? Немам ништа против да четнику платим кафу у кафани, али не
смеју се заборавити њихови злочини. Историја ће да им суди.

  

И ви бисте могли свашта нешто да кажете из те историје. Рецимо, о месту на којем је
сахрањен Дража Михаиловић.
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- Нећете то чути од мене! Чак и да знам, не бих рекао. Дража је појава, не човек, појава
која значи страшну издају српског народа!

  

Десет година после рата били сте у врху Удбе, од 1946. до 1956.

  

- Знам много, али нећу да причам, због деце свих тих агената Удбе.

  

Има ли удбаша међу садашњим политичарима?

  

- Него шта него да има! Има их и у власти и у опозицији.

  

Немате много лепих речи ни за цркву, за коју тврдите да је пошаст?

  

- Црква је негативан фактор. Уместо да стане на чело борбе за чисту, нову, младу
Србију, они ништа не предузимају. Црква која није на челу покрета који би Србију вратио
на стазе славне прошлости нија никаква црква. Шта ће мени црква, да се молим
измишљеним боговима?

  

Кајете ли се због нечега?

  

- Жао ми је што је Ранковић прошао тако како је прошао. Волео сам га као оца. Дубоко
жалим и због Информбироа. Велики број људи је на правди бога био послат на Голи
оток. Али, већина је тамо била као "пета колона", да би били преваспитани.

  

Да сте у прилици, да ли бисте опет чинили исто?
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- Ништа не бих мењао. Хвала Србији, хвала Црној Гори, хвала лажовима што ме блате.
Не треба мени Чеда да ме хвали, ни Драшковић да ме напада. Чекам кад ћу да умрем
сваки дан.

  

Погинуо бих за Србију, али сам Црногорац!

  

* Како ви себе доживљавате, као Србина или Црногорца?

  

- Држављанин сам Србије, погинуо бих за њу! Али, ја сам Црногорац, гробови мојих
родитеља су доле у Црној Гори, тамо ћу и ја бити сахрањен.

  

Зашто онда кажете да је НАТО заслужено бомбардовао Србију?

  

- Зато што је разорила Југославију! Триста хиљада мртвих смо дали за Титову
Југославију, коју су из ситних интереса разбили мали Милошевић и његове колеге из
осталих република.

  

Косово (ни)је српско

  

* Да ли је Косово српско?

  

- Косово је косовско, али може да живи у Србији. Они су тамо дошли пре Срба. Што се
нису дигли за време Тита? У његово време нису цепали дрва и носили смеће, касније су
то постали с Милошевићем.

  

Шта сада, треба ли преговарати с Тачијем после Мартијевог извештаја?
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- Спалио бих човека који би трговао органима! Ја сам опасан ратник био, херој, нисам
бабица! Али, и тај Марти сад каже да није Тачи, неко неки други.

  

Швеђанке ми дошле главе

  

*Мало је познато због чега сте зглајзнули.

  

- Због Швеђанки! Био сам амбасадор у Шведској од 1960. Опозвали су ме по казни, јер
сам јурио женске. А ко не би јурио онакве жене, најлепши свет женски на планети! То су
ми узели као злочин. Казнили су ме Коча Поповић, Крсто Попивода и Централни комитет
последњом опоменом пред искључење из партије. Има тога у архиви ЦК, помоћник
секретара за информације, нула у влади! Нити те ко зове, нити те ко пита за нешто.
Касније сам у пензију отишао као члан Савета федерације.

  

Снајка Миранда је дивна!

  

* Најрадије причате о унуку.

  

- Волим Стефана више него себе! Одлетео је за Лос Анђелес, тамо ради нешто, снима...

  

Како вам се допада будућа снајка Миранда?

  

- Дивна жена, дивна особа! Изабрао је Стефан добро.

  

Како подносите ову хладноћу?
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- Никако! Али, као неком ко је био у колони на Игманском маршу на -42, ово је ипак
ситница (смех).

  

Коштуница је реакција!

  

* Борис Тадић?

  

- Изузетан господин и поштован човек. Жели добро, али није вођа, нема чврсту руку.

  

* Ивица Дачић?

  

- Ни за, ни против. Дошао је ту да би се формирала влада.

  

* Млађан Динкић?

  

- Не бих волео с њим да сарађујем.

  

* Тома Николић?

  

- Паметан човек који зна како прићи народу. Да ли ће успети, видећемо.

  

* Војислав Коштуница?

  

- Реакција! Стално се буса у прса: "Ми смо Срби!" Па шта ако смо Срби? Мали смо ми за
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Европу, али без ње не можемо, а то Коштуница не види.

  

* Тито?

  

- Величанство које ова земља више никад неће видети.

  

Ко је овај човек

  

* рођен 1919. у италијанском граду Гаети, где је била база избегле црногорске
краљевске војске

  

* отац Мило био професор богословије и црногорски комита

  

* одрастао на Цетињу, у шестом разреду искључен због штрајка гимназијалаца

  

* студирао медицину четири семестра, у партију примљен 1934.

  

* две године се забављао с Даворјанком Пауновић, касније Титовом невенчаном женом

  

* 1942. међу првима упао међу неколико стотина четника, због чега је добио орден од
Тита

  

* као генерал Удбе 1946. координисао хапшење Драже Михаиловића
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* као Ранковићев заменик у Удби био задужен за Голи оток

  

* био амбасадор у Мађарској и Шведској

  

* син Драган кошаркашка је легенда Звезде, а унук Стефан глумац на привременом раду
у Холивуду

  

(Курир)
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